高考应用文话题写作策略

Day 01 校园生活

【句式·策略】

1. 用简而不凡的简单句为表达"奠基"

①您能来参加我们的英语周活动,我们深感荣幸。

We <u>are/feel honoured to have you here</u> in the middle of our English Week Activities.

②我想尽可能多读书。

I'd like to read as many books as possible.

③他给我的印象是热心教学。

I was impressed by his devotion to teaching.

2. 用美观整齐的并列句为表达"提质"

①我是一个外向的女孩,我和同学们相处得很好。

I'm an outgoing girl and I get along well with my classmates.

②我的大多数同学想去图书馆而我更愿意待在教室。

Most of my classmates wanted to go to a library while I would rather stay at my classroom.

③我们正在打篮球,这时老师过来了。

We were playing basketball when the teacher cameover.

3. 用花样繁多的复合句为表达"增色"

①只要你坚持练习, 你就一定会在学习上稳步前进。

As long as you keep practising, you'll surely make steady progress in your study.

②给我印象最深的是,我们老师总是营造一种我们可以自由发表看法的氛围。

What impresses me most is that our teacher always creates a kind of atmosphere where we can voice our opinions freely.

③请积极参加课外活动,这不仅使你的校园生活丰富多彩,而且还可以促进你的学习。

Please actively take part in after—class activities, which will not only make your school life colorful, but also improve your learning.

4. 用光彩夺目的非谓语动词为表达"美化"

①在这个新学期里, 我要更加努力地学习, 努力争取更大的进步, 希望被北京大学录取。

In the new term, I'll work harder and do my best to make greater progress, hoping to be admitted into Beijing University. ②我将尽力让每个学生了解社团,让更多的学生参与社团组织的活动。

I will <u>try to make the club known to</u> every student and <u>make more students involved in</u> the activities organized by the club.

③由于在学习上或者在生活中我乐意帮助别人,因此我有很多朋友,班上的老师和学生都对我评价很高。

Being ready to help others either in study or in their life, I have a lot of friends and the teachers and students in my class speak highly of me.

5. 用委婉动人的虚拟句为表达"点缀"

①要是我在学校时努力学习就好了。

If only I had studied hard in school.

②没有你的帮助,我就不会获奖。

Without your help, I wouldn't have won the prize

③老师建议我每天背三十个单词。

The teacher suggests I (should) keep 30 words in mind every day.

6. 用独具风格的特殊句为表达"添彩"

①如果可能的话,我会参加一些学校活动。

<u>If possible</u>, I'll take part in some school activities.

②只有在那时我才意识到,正是通过参与比赛,我才获得了更多的自信,享受到了团队合作的乐趣。

Only then did I realize that it was by getting involved in the competition that I gained more self—confidence and enjoyed the pleasure of teamwork.

③正是这次活动给我带来了快乐和成就感。

It was this activity that brought me pleasure and a sense of achievement.

【类型·演练】

建议信

(2020·安徽蚌埠市高三第三次检测)

假定你是李华,一批国际学生将要到你校交流学习。请你以学校学生会名义写封邮件,内容包括:

- 1. 表示欢迎;
- 2. 提供一些校园生活的建议。

注意: 1.词数 100 左右, 开头结尾已给出, 不计入总词数;

2. 可以适当增加细节,以使行文连贯。

Dear friends,

Yours sincerely,

Li Hua

【参考范文】

Dear friends,

I'm very glad to learn that you're coming to study in our school.On behalf of the Students' Union, I'd like to express our warmest welcome to you.

In order to make your life here comfortable and convenient, I'd like to present you some instructions. Firstly, the weather here may be different from that in your country, so please be sure to bring proper clothes. Besides, you should be acquainted with some daily expressions and cultures in China in advance so that you can communicate with the teachers and native students well.

It's my sincere hope that you would enjoy yourselves and acquire a great deal of knowledge in our school. And I'm looking forward to your arrival.

Yours sincerely,

Li Hua